
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE 25 DE JUNY DE 2021

Identificació de la sessió:

• Caràcter: extraordinari 
• Data: 25 de juny de 2021
• Inici: 11:05
• Finalització: 11:48 
• Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Gabriel Suau Otero
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 
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Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Ordre del dia:

Primer.- Bases reguladores i convocatòria d’ajudes al sector de la restauració amb motiu de 
la suspensió de la seva activitat a causa de les mesures de contenció de la Covid-19, per 
import equivalent a la taxa pel servei de recollida o eliminació de fems i residus sòlids 
urbans.

Segon.- Bases reguladores i  convocatòria  del procediment  de concessió directa  i  a fons 
perdut d’ajudes per pal·liar els efectes de la Covid-19 en els sectors econòmics del terme 
municipal de Sóller.

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Primer.-  Bases reguladores i convocatòria d’ajudes al sector de la restauració amb 
motiu de la suspensió de la seva activitat a causa de les mesures de contenció de la 
Covid-19, per import equivalent a la taxa pel servei de recollida o eliminació de fems i 
residus sòlids urbans.

Per part de la Secretaria es procedeix a la lectura de la proposta d’acord i intervé la Sra.  
Catalina  Pomar,  del  Partit  Popular  i  explica  que  la  proposta  d’acord  gira  entorn  a 
l’aprovació d’unes ajudes destinades al sector de la restauració, que fou el més afectat pel 
nivell d’alerta quatre sanitària. Exposa que es subvenciona el rebut del primer trimestre de 
fems. 

Intervé la Sra. Catalina Pizá diu que totes les ajudes són benvingudes si bé considera que 
arriben un poc tard.

Pren la paraula la Sra. Laura Celià, la portaveu de Més per Sóller diu que des de finals del  
2020 demanaven mesures de rebaixa de la carrega impositiva dels negocis. Considera que 
hauria sigut mes interessant rebaixar la taxa de fems a partir d’un estudi econòmic. Si bé 
diu que li donaran suport. 

El  Sr.  Jaume  Mateu  es  mostra  content  pel  fet  que  finalment  s’hagi  duit  aquest  tipus 
d’iniciativa, si bé vol que constin en acta dues qüestions. Per una banda, consideren que 
s’hauria pogut estendre la mesura al 2020 i en segon lloc, considera que s’hauria d’haver 
reduït mes la documentació a presentar pels sol·licitants i demanar només una declaració 
responsable. 

Intervé el regidor del Pi Proposta per les Illes i anuncia que donaran suport a la proposta i 
que les ajudes d’altres administracions arriben tard, espera que no quedin diners damunt la 
taula i que es pugui arribar al màxim de gent. 
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El regidor no adscrit, el Sr. Aguiló diu no tenir massa més afegir i que és una ajuda que no 
és suficient pels problemes que tenen les empreses però que tot suma. 

El Sr. Carlos Darder diu que per part del Partit Popular i de l’equip de govern s’ha fet bona 
feina i des de que va començar la pandèmia s’han implicat per ajudar al màxim a la gent de 
Sóller.  Enumera  diferents  actuacions  que  s’han  duit  a  terme  com  el  menjador  Covid, 
l’increment d’ajudes per part dels serveis socials o les ajudes que es duen a ple. 

El Sr. Batle agraeix el  suport dels regidors i exposa que és un ajuda que ha sigut molt 
complex, i que respon a una reclamació del sector turístic que no havien pogut obrir i que 
havien pagat la taxa fems. Segons el Sr. Batle el Ministeri d’hisenda va dir que com que era 
una taxa no es podia descomptar i que l’única via legal que s’ha trobat per compensar ha 
sigut via subvenció, que gràcies a l’aportació de la regidoria de festes, s’ha pogut habilitar 
la partida pressupostària. Insisteix en el fet que s’ha tardat perquè era un tema molt complex 
i que no era fàcil trobar el camí. 

Passats votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA:

Primer.- Aprovar les bases reguladores i la convocatòria d’ajudes al sector de la restauració 
amb motiu de la suspensió de la seva activitat a causa de les mesures de contenció de la 
Covid-19, per import equivalent a la taxa pel servei de recollida o eliminació de fems i 
residus sòlids urbans. 

Segon.- Publicar el present acord al tauler d'edictes municipal i en el BOIB, per un termini  
de set dies d'informació pública, d'acord amb l'establert a l'article 25 de la 2/2020, de 15 
d'octubre, de mesures urgents i extraordinàries per a l'impuls de l'activitat econòmica i la 
simplificació administrativa en l'àmbit de les administracions públiques de les Illes Balears 
per pal·liar els efectes de la crisi ocasionada per la COVID-19.

Segon.- Bases reguladores i convocatòria del procediment de concessió directa i a fons 
perdut d’ajudes per pal·liar els efectes de la Covid-19 en els sectors econòmics del 
terme municipal de Sóller. Expedient 3019/2021.

Torna a intervenir la Sra. Catalina Pomar, regidora de desenvolupament local qui explica 
que es tracta d’una convocatòria que ascendeix a un total de  344.064 euros que deriva 
d’un conveni a tres bandes, Govern, Consell i Ajuntament de Sóller amb una aportació de 
cada administració de 144.648 euros. Exposa que la finalitat és ajudar al teixit empresarial i  
que la quantia prevista per beneficiari és de 1.800 euros, que els requisits són haver tengut 
una reducció de la facturació en un trenta  per cent,  un màxim de 15 treballadors i una 
facturació inferior al milió d’euros. Segons la regidora es preveu arribar a 191 empreses. 

Pren la paraula la Sra. Catalina Pizá i diu que la feina feta en comú per l’equip de govern i  
l’oposició  ha  donat  el  seus  fruits  i  que  altres  vegades  no  se’ls  ha  tingut  en  compte.  
Considera que l’acord arribat en comissió revertirà de manera beneficiosa als empresaris. 
Explica que es va davallar la ratio dels treballadors i es va incrementar la quantia de la 
subvenció. Espera que es reparteixi tota la subvenció entre el teixit productiu. 
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La Sra.  Laura  Celià  diu  que es  sumaran a  la  proposta,  que a  l’abril  de 2020 ja  varen 
demanar ajudes arrel de la pandèmia i que varen presentar al·legacions a l’aprovació inicial 
del pressupost sol·licitant modificacions de crèdit per poder obrir línies d’ajudes i recorda 
que l’equip de govern les va desestimar sense debat. La Sra. Celià diu que quinze mesos 
més tard de l’inici de la pandèmia duim a ple unes bases reguladores.  Es demana si no 
haguessin arribat les aportacions del Consell  i  del Govern, si l’Ajuntament hauria obert 
línies pròpies.  També manifesta  una sèrie de dubtes perquè les bases deixen fora de la 
convocatòria a certs negocis que no han tengut pèrdues del trenta per cent, per això es va 
demanar  que es  rebaixàs  el  percentatge.  D’altra  banda,  també mostra  dubtes  sobre que 
s’atorguin les ajudes per ordre d’entrada, i espera que es reparteixin en la seva totalitat.

El Sr. Jaume Mateu manifesta està content que al final s’hagin duit a ple aquestes ajudes i 
també diu tenir dubtes sobre que hauria passat si el Consell i el Govern no haguessin fet cap 
aportació.  Valora positivament  els  canvis fets  respecte  a la proposta inicial  com són la 
reducció del percentatge de pèrdues o l’increment de la quantia de la subvenció respecte a 
la proposta inicial, si bé, considera que s’hauria pogut plantejar fer una convocatòria sense 
posar percentatge de pèrdues només acreditant pèrdues respecte al 2019. També considera 
que s’hauria pogut eliminar certa documentació a presentar, tal i com permet la normativa 
de simplificació dels procediments administratius. Anima a l’equip de govern a duu més 
iniciatives d’aquests tipus i a fer un seguiment de la convocatòria. Anuncia que li donaran 
suport. 

El portaveu del Pi Proposta per les Illes es reafirma en el manifestat en el punt anterior.  
Discrepa  amb  el  Sr.  Mateu  pel  que  fa  a  les  declaracions  responsables  d’acord  amb 
l'experiència que té en la pràctica en el seu departament d’obres i que cal tenir mitjans per 
poder controlar el que es declara, que a vegades és complicat. 

El Sr. Sebastià Aguiló vol recordar que va haver una certa polèmica respecte a si aquestes 
ajudes les tenia que tramitar el seu departament de promoció econòmica o el departament 
de  Catalina  Pomar  de  desenvolupament  local.  Diu  que  l’equip  de  govern  malgrat  tot, 
s’acaba entenent i que s’ha fet molt bona feina amb la regidora i la secretaria, que hi hagut 
molt bon enteniment. Pel que fa al 20 per cent de pèrdues que ha exposat la senyora Celià, 
diu el regidor no adscrit que les ajudes estan previstes pels comerços que ho han passat 
realment malament i que un any fluix sense pandèmia ja es poden donar pèrdues del 20 per 
cent. El Sr. Aguiló diu que es tenia que posar un tall i el mateix pel que fa al nombre de 
treballadors que es va acordar fixar en quinze persones. Diu que no ha estat gens senzill 
treure la convocatòria i que la idea es que no quedi cap cèntim sense repartir i arribi al teixit 
empresarial de Sóller.

El portaveu del Partit Popular diu que fa més de sis mesos que s’anunciava per part del 
Consell i del Govern que arribarien les ajudes però que fins fa poc no han entrat. Agraeix a 
la regidora de desenvolupament  tota  la feina feta i  explica que ha començat  l’agent de 
desenvolupament  local  que  podrà  ajudar  als  que  tenen  més  problemes  burocràtics  per 
presentar la documentació. 

Demana  la  paraula  el  Sr.  Jaume  Mateu  i  vol  puntualitzar  que  els  ajuntament  no  han 
d’esperar a tenir els diners per tirar endavant una convocatòria de subvencions, sinó que era 
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suficient  amb  la  signatura  del  Conveni.  També  matisa  que  el  Consell  també  va  oferir 
gestionar les ajudes, que aquesta era la forma més ràpida de treure la convocatòria, si bé diu 
entendre que l’Ajuntament  volgués preparar  la  seva convocatòria  però que no s’han de 
donar culpes als altres.

El Sr. Batle diu que s’ha arribat a un consens per repartir diners per ajudar a la gent que ho 
ha de menester. D’altra banda, respecte a l'al·lusió del Sr. Aguiló diu que no té cap dubte 
que l’Ajuntament té un gran equip de govern i que les regidories del Sr. Aguiló i la Sra. 
Pomar tenen certes semblances i que la unió d'ambdós funciona molt bé. També vol agrair a 
la secretaria la seva participació i que tots junts han fet la feina amb rapidesa, efectivitat i 
bon criteri. També vol agrair la participació de l’oposició en la resolució final en comissió 
informativa. El Batle afegeix que no ens podíem arriscar a anunciar les ajudes sense tenir 
els  diners provinents de les altres administracions i  recorda que el  govern en temps de 
pandèmia, només ha aportat 53.000 euros per a serveis socials, mentre que l’ajuntament ha 
estat a l’altura. Diu que és una ajuda per qui ha tingut pèrdues, que no s’ha exclòs a cap 
activitat  i  que  s’ha  de  tenir  recursos  per  ajudar  a  qui  varen  tenir  tancat  durant  el 
confinament. 

Passats a votació, la Corporació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.-  Aprovar  les  bases  reguladores  i  la  convocatòria  del  procediment  de  concessió 
directa  i  a  fons  perdut  d'ajudes  per  pal·liar  els  efectes  de  la  Covid-19  en  els  sectors 
econòmics del terme municipal de Sóller obrants a l’expedient.

Segon.- Publicar el present acord al tauler d'edictes municipal i en el BOIB, per un termini  
de set dies d'informació pública, d'acord amb l'establert a l'article 25 de la 2/2020, de 15 
d'octubre, de mesures urgents i extraordinàries per a l'impuls de l'activitat econòmica i la 
simplificació administrativa en l'àmbit de les administracions públiques de les Illes Balears 
per pal·liar els efectes de la crisi ocasionada per la COVID-19.

Quan són les 11:48 h, el Batle President aixeca la sessió, de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                               La secretària 

El Batle-President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                                                 Davant meu 
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Carlos Simarro Vicens                                                                         La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 29 de setembre de 2021 i s’aprova per 
unanimitat.

La secretària.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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